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Protokół nr XXXVII/18 

z obrad XXXVII sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 23 lutego 2018 r. 

 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XXXVII SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXVII sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 23 lutego 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: 

Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, 

Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, 
Sekretarz Gminy Danutę Żygadło, 

Radcę Prawnego Krzysztofa Judka, 

Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 

Przedstawicieli prasy, oraz gości. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXVII sesji 

Rady Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie sesji, który 

przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXVI/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła 

się w dniu 2 lutego 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 

4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do przyjęcia przedsięwzięcia pn. 

,,Rozbudowa i przebudowa szkoły podstawowej wraz z dobudową sali gimnastycznej 

i zagospodarowaniem terenu w miejscowości Sowno” do realizacji i złożenia wniosku 

o dofinansowanie 

5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do przyjęcia przedsięwzięcia pn. ,,Budowa 

świetlicy wraz z zagospodarowaniem terenu w Tychowie część I i II” do realizacji 

i złożenia wniosku o dofinansowanie 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Stargard na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych 

należności budżetowych Gminy Stargard za pomocą innego instrumentu płatniczego, 

w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

9. Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz odpadów komunalnych 

z terenu gminy 

Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

10. Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie 

Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

11. Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców 

Opinia Komisji Socjalno–Porządkowej i Oświaty 

12. Koszty stałe na utrzymanie świetlicy poniesione przez Urząd Gminy w roku 2016 

Opinia Komisji Rewizyjnej  

13. Sprawozdanie za 2017 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Stargard 

 Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 

14. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

15. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

16. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

17. Wolne wnioski i zapytania 

18. Sprawy różne 

19. Ustalenie terminu następnej sesji 

20. Zamknięcie obrad sesji 

Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 

„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXVII sesji Rady 

Gminy Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXVI/18 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 2 LUTEGO 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy z dnia 2 lutego 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXVI 

sesji Rady Gminy z dnia 2 lutego 2018 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

AD 3. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/253/18W SPRAWIE UDZIELENIA DOTACJI 
CELOWEJ NA REMONT ZABYTKU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVII/253/18 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont 

zabytku, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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AD 4. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/254/18W SPRAWIE UPOWAŻNIENIA DO 
PRZYJĘCIA PRZEDSIĘWZIECIA PN. ,,ROZBUDOWA I PRZEBUDOWA SZKOŁY 
PODSTAWOWEJ WRAZ Z DOBUDOWĄ SALI GIMNASTYCZNEJ 
I ZAGOSPODAROWANIEM TERENU W MIEJSCOWOŚCI SOWNO’’ DO REALIZACJI 
I ZŁOŻENIA WNIOSKU O DOFINANSOWANIE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XXXVII/254/18 w sprawieupoważnienia do przyjęcia przedsięwzięcia 

pn. ,,Rozbudowa i przebudowa szkoły podstawowej wraz z dobudową sali gimnastycznej 

i zagospodarowaniem terenu w miejscowości Sowno” do realizacji i złożenia wniosku 

o dofinansowanie, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/255/18, W SPRAWIE UPOWAŻNIENIA DO 
PRZYJĘCIA PRZEDSIĘWZIĘCIA PN. ,,BUDOWA ŚWIETLICY WRAZ 
Z ZAGOSPODAROWANIEM TERENU W TYCHOWIE CZĘŚĆ I i II” DO REALIZACJI 
I ZŁOŻENIA WNIOSKU O DOFINANSOWANIE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie RadnyMariusz Sikorski zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy odnośnie do 

wyżej wymienionych uchwał, jaki jest termin składania wniosków, oraz kiedy można 

dowiedzieć się czy otrzymamy dofinansowanie.  

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że termin składania 

wniosków jest do 28 lutego, w marcu jest następny nabór i jak tylko będziemy gotowi to od 

razu składamy wnioski. 

Z uwagi na brak dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy EdwardKosmal poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NRXXXVII/255/18, w sprawie upoważnienia do przyjęcia przedsięwzięcia 

pn. ,,Budowa świetlicy wraz z zagospodarowaniem terenu w Tychowie część I i II” do 

realizacji i złożenia wniosku o dofinansowanie, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/256/18 W SPRAWIE PODZIAŁU GMINY 
STARGARD NA OKRĘGI WYBORCZE, USTALENIA ICH GRANIC I NUMERÓW ORAZ 
LICZBY RADNYCH WYBIERANYCH W KAŻDYM OKRĘGU 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 
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Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVII/256/18 w sprawie podziału Gminy Stargard na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

AD 7. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/257/18 W SPRAWIE DOPUSZCZENIA ZAPŁATY 
PODATKÓW, OPŁAT ORAZ NIEPODATKOWYCH NALEŻNOŚCI BUDŻETOWYCH 
GMINY STARGARD ZA POMOCĄ INNEGO INSTRUMENTU PŁATNICZEGO, W TYM 
INSTRUMENTU PŁATNICZEGO, NA KTÓRYM PRZECHOWYWANY JEST PIENIĄDZ 
ELEKTRONICZNY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVII/257/18w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz 

niepodatkowych należności budżetowych Gminy Stargard za pomocą innego instrumentu 

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz 

elektroniczny, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

AD 8. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/258/18 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY 
NA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XXXVII/258/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

AD 9. OCENA REALIZACJI ZADAŃ W ZAKRESIE OCHRONY ŚRODOWISKA ORAZ 
ODPADÓW KOMUNALNYCH Z TERENU GMINY  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu o przedstawienie stanowiska Komisji do 

powyższej informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

przedstawiła stanowisko Komisji do wyżej wymienionej informacji, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 19 lutego 2018 r. 

przeanalizowała informację dotyczącą realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz 

wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy Stargard za rok 2017. 

Komisja wyrażając swoje stanowisko powyższą informację przyjęła. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się z pytaniem do Wójta 

Gminy odnośnie przypadków wywożenia śmieci do lasu, głównie chodzi o śmieci budowlane, 

które są najdroższym odpadem. 

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że zdarzają się 
przypadki wywozu śmieci nie tylko budowlanych, ale także śmieci komunalnych. 

Każdorazowo kiedy jest taki przypadek znalezienia odpadów w lesie pracownicy urzędu 

sprawdzają w terenie. Jeżeli uda się znaleźć sprawcę lub właściciela odpadów, taka osoba jest 

przywracana do porządku i karana.Natomiast jeżeli chodzi o odpady budowlane jest z tym 

problem. Koszty odbioru są wysokie, ale to nie jest żadne usprawiedliwienie. 

Głos zabrał Radny Janusz Łojko, który powiedział, że można zobaczyć dokładny przykład 

w jaki mieszkańcy pozbywają się śmieci na przykładzie drogi łączącej ulice Reymonta 

z Klępinem, tzw. betonce.  

Radna Wiesława Kuśnierz zwróciła uwagę, że nie są to mieszkańcy Klępina, ale 

mieszkańcy całego powiatu. 

Radna Sylwia Więcek, poinformowała, że gmina do pewnego czasu nie miała punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, gdzie można by było wywieść odpady 

budowlane. Natomiast teraz to miejsce znajduje się w Dolicach i takiej informacji nie było 

przygotowanej dla mieszkańców z terenu gminy. Ludzie powinni wiedzieć, że mają 
możliwość wywiezienia nieodpłatnie odpadów do Dolic. 

Zastępca Wójta Jerzy Makowski, poinformował, że nieodpłatnie do Dolic można wywozić 
śmieci od lutego 2017 roku. 

Radna Wiesława Kuśnierz, odniosła się do informacji dotyczącej realizacji zadań w zakresie 

ochrony środowiska, a mianowicie liczby wszczętych postępowań wobec osób, które nie 

złożyły deklaracji i zapytała czy są to mieszkańcy naszej gminy. Jednocześnie zwróciła 

uwagę, że w informacji brakuje wiadomości czy dotyczy to mieszkańców gminy czy całego 

Związku. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poprosił Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego 

o wyjaśnienie sprawy w czasie przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku pytań, przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

AD 10. INFORMACJA WÓJTA GMINY O STANIE BUDYNKÓW I MIESZKAŃ 
KOMUNALNYCH W GMINIE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu o przedstawienie opinii Komisji do powyższej 

informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

przedstawiła opinię Komisji do wyżej wymienionej informacji, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na tym samym posiedzeniu w dniu 19 

lutego 2018 r., zapoznała się z informacją o stanie budynków i mieszkań komunalnych 

w gminie i wyrażając swoją opinię powyższą informację przyjęła. 

Radni pytań i uwag do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 11. OCENA DZIAŁALNOŚCI GMINY NA RZECZ OCHRONY ZDROWIA 
MIESZKAŃCÓW 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2018 r. zapoznała 

się z informacją dotyczącą działalności Gminy Stargard na rzecz ochrony zdrowia za rok 
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2017. Komisja wyrażając swoją opinię powyższą informację przyjęła. 

Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 12.KOSZTY STAŁE NA UTRZYMANIE ŚWIETLIC PONIESIONE PRZEZ URZĄD 
GMINY W ROKU 2016 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji do 

wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 21 lutego 2018 r., zapoznała się z informacją 
dotyczącą stałych kosztów na utrzymanie świetlic poniesionych przez Gminę Stargard 

w 2016 r. Komisja wyrażając swoją opinię powyższą informację przyjęła. 

Jednocześnie Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, poinformowała o kosztach stałych 

związanych z utrzymaniem 28 obiektów. Powiedziała, że będzie chciała poprosić 
o przygotowanie kosztów i rozliczenia poszczególnych świetlic, a także innych kosztów 

związanych z naprawami, czy też koniecznością wykonania inwestycji. 

Radny Mariusz Sikorski zapytał czy można, by było uzyskać razem z tymi kosztami 

informacje o wpływach. 

Odpowiadając Radna Agnieszka Lenda, poinformowała, że Komisja myślała o tym aby 

uzupełnić tę informację o wpływy by zobaczyć jak to się bilansuje. 

Radni więcej uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

AD 13. SPRAWOZDANIE ZA 2017 R. Z WYSOKOŚCI ŚREDNICH WYNAGRODZEŃ 
NAUCZYCIELI NA POSZCZEGÓLNYCH STOPNIACH AWANSU ZAWODOWEGO 
W SZKOŁACH PROWADZONYCH PRZEZ GMINĘ STARGARD 

Sprawozdanie przedstawił Zastępca Wójta Jerzy Makowski, jednocześnie przeanalizował 

tabelę z osiągniętego wynagrodzenia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego i poinformował o różnicach w wynagrodzeniach. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania do 

powyższego sprawozdania. W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

AD 14. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard.  

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu do 

informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach z powodu jego 

choroby reprezentował go Zastępca Wójta Jerzy Makowski, a mianowicie: 

- 16 lutego w podsumowaniu plebiscytu na sportowca Powiatu Stargardzkiego i Gminy 

Stargard 

- 20 lutego w Barzkowicach w ZODRZe w spotkaniu z Izbą Rolniczą nt. zakładania spółek 

wodnych 

- 21 lutego w Żarowie i Grzędzicach na spotkaniu z mieszkańcami w sprawie modernizacji 

linii elektroenergetycznej Morzyczyn - Recław. 

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
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AD 15. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że także uczestniczył 

w spotkaniu nt. melioracji, oraz odniósł się do urządzeń melioracyjnych. Przypomniał 

o problemie w Kiczarowie, z rolnikiem, który utrudnia udrożnienie rurociągu 

odprowadzającego wody z pól, przechodzącego przez jego grunty. Zwrócił uwagę, że jest to 

nie tylko problem dla rolników, ponieważ oprócz zalanych pól są także pozalewane drogi. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, przypomniał o piśmie z żądaniem 

dopuszczenia mieszkańców Grzędzic do udziału w postępowaniu o wydanie decyzji 

o warunkach zabudowy w charakterze stron, oraz o petycji w sprawie poprawy stanu drogi 

gminnej przy ulicy Jagiellonki w Grzędzicach. Poprosił radnego Mariusza Sikorskiego 

o udzielenie więcej informacji na ten temat. 

Radny Mariusz Sikorski przedstawił sytuację jaka panuje na drodze gminnej 

w Grzędzicach. Poinformował o rozjeżdżaniu tejże drogi przez ciężkie maszyny rolnicze. 

Radny poparł petycję i zgodził się z mieszkańcami, że jest potrzeba doprowadzenia tej drogi 

do stanu używalności. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, przypomniał o fatalnym stanie dróg 

polnych po opadach deszczu oraz o drodze gminnej między Trzebiatowem a Sułkowem, która 

została zniszczona przez ciężkie pojazdy jak były budowane wiatraki. 

Radny Mariusz Sikorski, ponownie odniósł się do drogi ujętej w petycji oraz niemożności 

przejazdu przez tą drogę. Przypomniał, że pomimo iż jest to zwykła polna droga, stanowi ona 

szlak turystyczny. 

Przewodniczący Edward Kosmal poinformował, że został ogłoszony narodowy program 

budowy i remontu dróg. Szczególnie dotyczy on gmin. Na program ten jest przeznaczone 

ponad 20 mln zł, a projekty można składać do września i jako gmina powinniśmy z tego 

skorzystać. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zarządził 15 minutowa przerwę, 
a następnie o godzinie 10:55 wznowił obrady sesji. 

Po przerwie głos zabrał Zastępca Wójta Jerzy Makowski, który udzielił kolejno głosu 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Pani Dorocie Mazur 

w sprawie udzielenia informacji nt. realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska. 

Pani Kierownik Dorota Mazur, wyjaśniła sytuację osób wobec, których Związek Gmin 

Dolnej Odry wszczął postępowania, dotyczące opłaty za wywóz odpadów, przedstawione 

w powyższej informacji. 

Kolejno Radna Sylwia Więcek, zapytała czy zbiorniki bezodpływowe na terenie gminy są 
aktualizowane. Czy mieszkańcy są o tym informowani oraz zobligowani po wymianie szamba 

i przyłączeniu się do kanalizacji do aktualizowania tego. 

Odpowiadając Pani Kierownik Dorota Mazur, poinformowała, że jeżeli chodzi o zbiorniki 

bezodpływowe to na podstawie dokumentów z wydziału budownictwa Starostwa 

Powiatowego jest aktualizowana baza danych. Natomiast właściciele zbiorników 

bezodpływowych nie mają obowiązku zgłaszania, jednak mają obowiązek właściciele 

oczyszczalni przydomowych. 

Radny Janusz Łojko, zwrócił się z zapytaniem odnośnie rozwiązania problemu z wywozem 

zużytych opon przez rolników. 
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Pani Kierownik Dorota Mazur przypomniała o cyklicznym dwukrotnym w ciągu roku 

odbiorze odpadów wielogabarytowych. Jednocześnie poinformowała, że jeżeli chodzi 

o opony ciągnikowe, to jest z tym problem. Poinformowała także o możliwości nieodpłatnego 

odbioru dużej ilości opon przez firmy. 

Następnie Radny Józef Tracz zwrócił się z prośbą do Pani Kierownik Doroty Mazur 

o przekazanie sołtysom informacji dla mieszkańców o firmach wywożących opony. 

Kolejno Radny Jarosław Kornet zwrócił się z zapytaniem czy są weryfikowne deklaracje 

z terenu gminy, posesji niezamieszkałych, dotyczące osób prowadzących działalność 
gospodarczą oraz czy są podpisywane umowy na wywóz nieczystości. 

Odpowiadając Kierownik Dorota Mazur poinformowała, że w tym zakresie są kontrole, 

oraz jeżeli jest jakikolwiek sygnał o braku pojemnika to przeprowadzana jest rozmowa 

z właścicielami firm. Odnośnie przedkładania umów do gminy przez przedsiębiorców nie ma 

takiego obowiązku. 

Następnie Radny Mariusz Klewin zwrócił uwagę na brak odbioru śmieci z przestanków 

autobusowych przez firmę Remondis. 

Kierownik Dorota Mazur odniosła się do sytuacji odbioru odpadów z przestanków 

autobusowych na terenie sołectw. 

Radny Janusz Łojko zapytał odnośnie na jakiej zasadzie mieszkańcy nowych domów 

jednorodzinnych, zgłaszają deklaracje na wywóz odpadów komunalnych, oraz czy są 
interwencje w tym temacie. 

Kierownik Dorota Mazur wyjaśniła sytuację składania deklaracji oraz weryfikacji. 

Deklaracje są składane do ZGDO i weryfikowane. Ze strony gminy również jest prowadzona 

weryfikacja. 

W związku z brakiem pytań do Pani Kierownik Doroty Mazur, Przewodniczący przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

AD 16. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Brak interpelacji. 

AD 17. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Brak wolnych wniosków i zapytań. 

AD 18. SPRAWY RÓŻNE 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, odniósł się do kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie oraz zarzutów stawianych w artykule, który ukazał się w prasie. 

Następnie głos zabrał Radny Józef Tracz przypominając o drogach w Kiczarowie, Ulikowie 

i Pęzinie, oraz zapytał czy Wójt kontaktował się w tej sprawie z Powiatem.   

Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że w najbliższym 

czasie zostanie wysłane pismo z prośbą do Starosty odnośnie dróg powiatowych. 

Radny Józef Tracz zwrócił uwagę na dziury w drogach oraz zdegradowanych poboczach. 

Powiedział również o niebezpiecznej sytuacji na odcinku drogi między ostatnimi torami na 

Piłę, a skrzyżowaniem przed Ulikowem. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zaproponował by w sprawie dróg 

powiatowych na kolejną sesje zaprosić Starostę Stargardzkiego. 
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Radny Jarosław Kornet zwrócił się do Wójta z prośbą o dokonanie, rzetelnego przeglądu 

dróg powiatowych i gminnych na terenie całej gminy. 

KolejnoRadny Mariusz Klewin odniósł się do wypowiedzi Radnego Jarosława Korneta 

w sprawie dziur na drogach w miejscowości Pęzino, oraz nakreślił sytuację z niedrożnymi 

studzienkami. 

Następnie Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta w sprawie inwestycji dotyczącej budowy 

wodociągu do Grzędzic i  przebudowy skrzyżowania w Lipniku. 

Odpowiadając Wójt Kazimierz Szarżanowicz, poinformował że 28 lutego ogłoszony 

zostanie przetarg, a termin zakończenia inwestycji wodociągowej wyznaczony jest na 

grudzień 2018r. 

Ponadto Radny Mariusz Klewin przypomniał o elewacji budynku remizy strażackiej 

w Pęzinie, oraz zwrócił uwagę na wysoki koszt tej inwestycji.  

Wójt Kazimierz Szarżanowicz, poinformował, że jak tylko będzie miał kosztorys to 

ustosunkuje się do niego. 

Następnie Przewodniczący Edward Kosmal udzielił głosu sołtysowi Trzebiatowa Panu 

Romanowi Kłodzie, który wypowiedział się na temat złego stanu dróg, braku wniosków 

i pozyskania dofinansowania na drogi gruntowe oraz wysokich kosztach podłączenia 

oświetlenia. 

Wójt Kazimierz Szarżanowicz ustosunkował się do wypowiedzi sołtysa w sprawie nie 

korzystania z dofinansowania na drogi dojazdowe do pól i wyjaśnił, że wymagałoby to 

posiadania środków własnych. 

Radna Sylwia Więcek powróciła do tematu dróg powiatowych, nawiązała do kosztów 

powiatu przeznaczonych na remonty. Poprosiła Wójta o ustalenie jak na obecny sezon Powiat 

przewiduje utrzymanie dróg. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przypomniał jak wcześniej wyglądała 

sytuacja wykorzystania środków z dotacji celowych na utrzymanie dróg przez Powiat. 

Zwrócił uwagę, że środki celowe nie były odpowiednio wykorzystane.  

Ponownie głos w sprawie dróg powiatowych zabrała Radna Sylwia Więcek, i odniosła się do 

dróg w miejscowości Koszewo. Zwróciła się również z prośbą do Wójta, aby wnieść do 

starostwa pismo o przeznaczenie środków na drogi w Koszewie. 

Również Radny Maciej Lipka odniósł się do stanu dróg powiatowych zarówno tych nowo 

remontowanych jak np. w Żarowie, oraz pozostałych innych, które wymagają remontów. 

Kolejno Zastępca Wójta Jerzy Makowski przekazał informacje odnośnie realizacji projektu 

,,jakość edukacji”, które obejmuje 4 szkoły i omówił poszczególne szkoły. Natomiast 

poinformował, że szkoła w Małkocinie nie uzyskała wskaźników, aby móc uczestniczyć 
w projekcie. Jeżeli osiągnie wymagane wskaźniki to nabór jest na początku roku wówczas 

szkoła będzie mogła wejść w projekt. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku innych spraw, przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

AD 19. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXVIII sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Stargard na dzień 29 marca 2018 r. na godz. 10.00, 
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− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 26 marca 

2018 r., 

− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 27 marca 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 28 marca 2018 r., 

natomiast godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

AD 20. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 11.15, zamknął obrady XXXVII sesji 

Rady Gminy Stargard. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 
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